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Přítomni:  A. Grabiec, D. Stolarik, H. Mužíková, M. Hamplová, R. Lomarová, M. Valík, H. Němečková, M. Praus, 
D. Smyčka 

Omluveni: J. Brdíčková, J. Brdíčko, J. Matějíčková, K. Němečková, M. Kochánková, J. Axler 
 
Zapsal:  A. Grabiec 

 

I. Volba člena pastorační rady do nově jmenované ekonomické rady  

✓ Proběhla volba člena do ekonomické rady farnosti.  

✓ Zvolen byl Dušan Stolarik, který přijal rozhodnutí pastorační rady.  

✓ Do září 2026 bude ekonomická rada farnosti ve složení: Adam Grabiec, Dušan Stolarik, Martin 

Mužík, Martin Voleský, David Valík, Petr Horáček 

✓ Ekonomická rada farnosti ustanovena v souladu se stanovami Královehradecké diecéze.  

II. Pastorace 

✓ Adam Grabiec otevřel téma: individuálního přístupu v oblasti pastorace. Všichni konstatovali, že 

nemůžeme vnímat plošným způsobem přípravu na svátosti a jiné způsoby doprovázení ve farnosti 

vůči praktikujícím a mimo farnost vůči hledajícím a nepraktikujícím. Vzorem je pro nás Ježíš.  

✓ Adam Grabiec informoval přítomné, že od 1. 10. 2024 byl biskupem Janem Vokálem oficiálně 

(jmenovacím dekretem) pověřen jako kněz pro pastoraci neslyšících v Královehradecké diecézi. Při 

tom Adam zdůraznil, že z toho důvodu nebude zanedbávat práci ve farnosti.  

✓ Adam Grabiec konstatoval, že vzhledem k širokému spektru aktivit ve farnosti a mimo farnost, se 

musí často rozhodovat, jestli pojede sloužit mši svatou do filiálního kostela, nebo se bude věnovat 

mládeži, případě jiným pastoračně důležitým skupinám. Všichni přítomní se během diskuse 

vyjádřili, že kněz není farářem, aby jen jezdil od kostela ke kostelu, od kapličky ke kapličce, a tím 

zanedbával prioritní záležitosti v oblasti pastorace. Všichni bychom měli chápat, že je třeba se 

účastnit bohoslužeb a farních aktivit i na jiných místech našeho pastoračního obvodu, kde se právě 

konají, i když to právě není v místě našeho bydliště.  

✓ Růžena Lomarová informovala o záležitostech Tříkrálové sbírky a také o uspořádaní „jarmarku“, 

jehož výtěžek bude určen na zajištění farní klubovny pro mládež (kaplanka). 

III. Liturgické záležitosti 

✓ Stav katafalku, který je používán při pohřebních obřadech v kostele, již není ve vyhovujícím stavu 

a je nutné zajistit, aby stav katafalku byl vzhledově důstojný.  

✓ Adam Grabiec otevřel téma: Boží slovo je živé. Každý z věřících by měl mít možnost svědčit pomocí 

Božího slova v rámci „promluvy“ po evangeliu v kostele. Proto každý z naší farnosti bude tu 

příležitost mít - „výstupu – osobní promluvy“ v kostele, aby mohl ostatní povzbudit svým osobním 

vnímáním Boží lásky. 
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IV. Ohlášení připravovaných akcí v pastoračním celku 

✓ 30. 11. – rozsvěcení stromku v Dlouhé Třebové 

✓ 30. 11. – koncert v Rybníku 

✓ 01. 12. – mikulášská besídka (KDU) 

✓ 01. 12. – koncert a žehnání věnců ve Skuhrově 

✓ 08. 12. – koncert v rotundě 

✓ 11. 01. – koncert v kostele sv. Jakuba  

✓ Přehled dalších akcí v rámci adventní a vánoční doby bude doplněn. Začátkem října (jako každý 

rok) bude k dispozici tabulka, kde budou požadované akce v pastoračním celku zapisovány. 

V. Různé 

✓ Památkovým ústavem v Pardubicích proběhlo šetření dvou lip u fary. Jejich lokalizace neprospívá 

farní budově a nové střeše farní stodoly. Často dochází k pádu větví, což může způsobit majetkovou 

i zdravotní újmu. Samotná údržba se pohybuje v řádech desítek tisíc Kč. Památkový ústav v 

Pardubicích dal „zelenou“ na kácení těchto stromů. Žádost o vydání závazného stanoviska pro 

skácení stromů bylo podáno a v tuto chvíli čekáme na vyjádřeni odboru životního prostředí v České 

Třebové. 

✓ Adam Grabiec se přítomných otázal, zdali je způsob předávání informaci ve farnosti dostačující. Ne 

všichni totiž jsou v „obraze“ i přesto, že pořad bohoslužeb, farní informace a další informace jsou 

zasílány všem zájemců (farníkům) mailem, jsou na nástěnkách, na farním webu a také jsou 

poskytovány v tištěné podobě (pro ty, kteří nemají přistup k internetu). Pastorační rada 

doporučila, ať se případně farníci konkrétně vyjádří, co bychom ještě měli zlepšit, jelikož z pohledu 

pastorační rady jsou způsoby informovanosti dostačující.  

✓ Výsledky ankety, kterou připravil Adam, budou zveřejněny v listopadovém INFU. 

✓ Děkujeme H. a F. Němečkovým za přípravu pohoštění u kostela.  

✓ Též jsme vděční sestrám, které mají na starosti květinovou výzdobu v kostele. 

VI. Příští pastorační rada 

✓ 22. 10. 2024 v 19.00 hod. na faře v České Třebové. 


